
Symposium Kranenburg 

K. Kranenburg neemt afscheid 

Een verslag van een mini-symposium bij het afscheid van de heer K. Kranenburg als hoofd van het Bureau Tandheelkundige 

Gezondheidszorg van het ministerie van WVC. 

De periode tussen 1960 en 1990 kan voor de 
tandheelkunde turbulent worden ge-
noemd. We denken dan vooral aan de dis-
cussies rond de drinkwaterfluoridering, de 
kwestie van het tekort en het teveel aan 
mankracht met als gevolg het openen en 
sluiten van subfaculteiten Tandheelkunde, 
en de problematiek van de financiering van 
de tandheelkundige zorgverlening. Het 
was in dit tijdvak dat collega K. Kranen-
burg op het ministerie van WVC de vraag-
stukken van de tandheelkundige zorg on-
der zijn hoede had; vanaf juni 1967 tot 1980 
bij het staatstoezicht op de volksgezond-
heid als inspecteur in algemene dienst ten 
behoeve van de tandheelkunde en daarna 
tot oktober 1990 als hoofd van het Bureau 
Tandheelkundige Gezondheidszorg. 

Ter gelegenheid van zijn pensionering is 
op 22 februari in het Museum van Volken-
kunde in Leiden een minisymposium geor-
ganiseerd dat als thema had: ̀ Beleidsaspec-
ten van de tandheelkundige gezondheids-
zorg'. Het leek wenselijk zich te bezinnen 
op de ontwikkelingen in de afgelopen pe-
riode, stil te staan bij de achtergronden van 
de situatie waarin de tandheelkundige 
zorgverlening is beland en te overwegen in 
hoeverre de opleidingen kunnen voldoen 
aan de vraag naar tandheelkundige zorg. 
Vanuit dit perspectief is in samenwerking 
met collega K. Kranenburg door J.L.M. 
van den Heuvel en dr. M.A.J. Eijkman 
gezocht naar onderwerpen die in zijn be-
leidsperiode het meest de aandacht 
trokken. 

Het minisymposium werd geopend door 
prof. J. van Londen, toendertijd Directeur-
Generaal van de Volksgezondheid van het 
ministerie van WVC. Hij wees op de bij- 

zondere verdiensten die collega K. Kranen-
burg voor de tandheelkunde heeft gehad. 
Hij stelde vast dat de gezondheidszorg in de 
toekomst voor een groot aantal problemen 
staat. Wellicht het grootste is de overvloed 
aan technische mogelijkheden tegenover 
het beperkte budget. Gezondheidszorg 
lijkt ook al in de afgelopen jaren voorname-
lijk een financieel probleem te zijn gewor-
den. Het gevaar bestaat daarbij dat alle 
soorten van schaarste in de zorgverlening 
met hetzelfde marktmechanisme worden 
benaderd, dat vraag- en aanbodproblema-
tiek alleen maar financieel wordt bestu-
deerd. Maar dan komen wezenlijke zorgge- 

bieden waar geen vraag naar is, zoals pre-
ventie, psychiatrie, zwakzinnigen- en de-
mentenzorg in de knel. Het lijkt een zwakte 
daar het marktsysteem op los te laten. 
Voorts wees prof. Van Londen erop, dat de 
regering en de top van het ministerie van 
WVC gezamelijk vinden dat de tandheel-
kundige zorgverlening thuis hoort in de 
basisverzekering. Tot slot benadrukte hij 
het belang van de relatie tussen het beleid 
en het staatstoezicht op de volksgezond-
heid. 

De hierna volgende artikelen zijn samen-
vattingen van de gehouden voordrachten. 
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